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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING WERK EN INKOMEN
REKENING 2015

Datum: 25 mei 2016
Plaats: Oude raadzaal
Tijd: 13.00 - 15.00 uur

Aanwezig: dhr. M.D. Blom (voorzitter), mw. K.W. van Doesen-Dijkstra (D66), dhr. E. Zirkzee 
(D66), mw. L.R. van Gijlswijk (SP), mw. K. Boogaard (PvdA), dhr. J.P. Loopstra (PvdA), mw. G. 
Chakor (GroenLinks), mw. F.T. Folkerts (GroenLinks), mw. A.M.J. Riemersma (Stadspartij), mw. A. 
Kuik (CDA), dhr. M. Bolle (CDA), dhr. E.B. Koopmans (ChristenUnie), mw. G.E. van Smeden 
(Student en Stad), mw. J.B. van Geffen (PvdD), dhr. T. Vermuë (100% Groningen)
De wethouders: dhr. M.T. Gijsbertsen, dhr. J.M. van Keulen, dhr. R. van der Schaaf
Namens de griffie: mw. A. Wieland (commissiegriffier)
Verslag: dhr. Z. Jeuring

A. Opening en mededelingen 
De voorzitter

• Opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.
Wethouder Gijsbertsen:

• Schuldhulpverlening: het aantal meldingen is landelijk en lokaal stabiel maar de omvang van 
de schulden neemt toe. De Tweede Kamer heeft de plannen van de regering ontvangen. 
Belangrijk onderdeel is een voorstel voor een adempauze van een half jaar.

• De advocaat van de gemeente heeft een brief naar Boodschappenservice Noord gestuurd. De 
gemeente stopt per 31 mei 2016 wegens betalingsproblemen. Er vindt nog overleg plaats.

B. Gemeenterekening 2015
Programma 1, Werk en inkomen
Programma 2, Economie en werkgelegenheid

Mw. Boogaard (PvdA):
• Zegt dat een groot aantal mensen aan de kant staat. De gemeente heeft regelingen in het kader 

van het armoedebeleid. Het gebruik ervan neemt toe. De oplossing ligt in preventie en werk. 
Hoe komt het dat meer gebruik is gemaakt van de regelingen?

• Jongeren en onderwijs: niet alle doelen zijn bereikt. Had de gemeente niet meer BBL-plaatsen 
moeten realiseren of andere manieren moeten toepassen?

• Mensen met een arbeidsbeperking aan werk helpen: hoe komt het dat overheid en onderwijs 
en andere publieke organisaties achterblijven?

• Werken in Duitsland: hoe staat het hiermee?
Dhr. Loopstra (PvdA):

• Stimuleren economie en werkgelegenheid: hoe zag de nieuwe aanpak eruit? Wat zijn de 
resultaten?

• Spreker gaat in op het grote aantal mensen met een uitkering. De stad spant zich voor hen in.
• Werkloze 50-plussers: wat doet de gemeente voor hen?
• Het oude V&D-pand: wanneer is duidelijk dat Hudson Bay zich daar gaat vestigen?
• Is de groei van het aantal bedrijven op bedrijventerreinen te danken aan de visie De Rode 

Loper? Welke acties onderneemt het college nog meer?
• De invulling van de oostwand van de Grote Markten van de Nieuwe Markt: de gemeente is 

ook verantwoordelijk. Wat doet het college?
Mw. Van Doesen (D66):

• Drie projecten hebben een positief resultaat: arbeidsmarktbeleid, Werk in Zicht en 
afspraakbanen. Ook het armoedebeleid bereikt meer mensen.

• Fraudebestrijding: veel mensen zijn in de stress geschoten. Was het de investering waard? Kan 
het misschien op een andere manier?

• De gemeente moet zich extra inspannen om werkzoekende mensen aan een baan te helpen.
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• Het aantal mensen op een nieuwe beschutte werkplek blijft achter. Wat gebeurt er met die 
mensen? Had het tekort van iederz niet voorzien kunnen worden?

• Overschot participatiebudget: de gemeente had hier andere dingen mee kunnen doen 
bijvoorbeeld het zorgen voor tijdige afhandeling van aanvragen.

• Schuldhulpverlening: de gemeente moet uitzoeken waarom mensen eerder naar commerciële 
bureaus gaan dan naar de gemeente.

• De bijstand, meer maatwerk en minder regels: het is jammer dat de staatssecretaris hier niets 
mee heeft gedaan. De stad moet misschien de grenzen van het systeem opzoeken.

Dhr. Zirkzee (D66):
• Is benieuwd naar de effecten van de motie Werken in Duitsland.
• Wat zijn de effecten van De Rode Loper? Wat doet het nieuwe Marketing- en 

positioneringsplan hiermee? Wanneer wordt er uitvoering aan gegeven?
• Al met al is de fractie tevreden over de voortgang maar waakzaamheid blijft geboden.

Mw. Van Gijlswijk (SP):
• Hoe beoordeelt het college de effectiviteit van de trajecten met werkervaringsplaatsen en 

participatiebanen? Ruim de helft stroomt niet door naar regulier werk.
• Beschut werk: klopt het dat mensen soms naar wijkteams worden doorgeleid en dat de eisen 

voor beschut werk te hoog zijn? Hoe passend is de activiteit in de wijk?
• Aanvragen bijzondere bijstand: de doorlooptijd neemt toe. Is goed nagedacht over het effect 

van het oprichten van wijkteams? Wat doet het college om de huidige capaciteitsproblemen op 
te lossen?

• Schuldhulpverlening: wat doet het college om soortgelijke problemen als hiervoor genoemd, 
te voorkomen?

• Beschermingsbewind: het college heeft toegezegd naar de aanpak met een lichtere vorm in 
Almere te kijken. Wat is de stand van zaken? Een andere toezegging is dat gas, water en licht 
weer rechtstreeks uit de uitkering zouden worden betaald. Wat is de stand van zaken?

Mw. Akkerman (VVD):
• Vindt dat de oproep van de VVD om het programma ambitieuzer te maken terecht is geweest 

en verwijst naar de cijfers. Er zijn meer mensen uitgestroomd dan beoogd en meer dan in 
2014. Groningen heeft een positieve trend te pakken.

• Afhandelen aanvragen: hoe worden de capaciteitsproblemen bij het tijdig afhandelen 
opgelost?

• Motie Goede participatie vereist goede communicatie: wanneer reageert het college?
Dhr. Honkoop (VVD):

• Is optimistisch over de economische ontwikkelingen in de stad. Spreker noemt de positieve 
punten van Groningen.

• Innovatie: de fractie is positief over het innovatieve karakter van de stad. Er zijn veel startups. 
Wat doet het college om een sparringpartner van het mkb te worden?

Mw. Riemersma (Stadspartij):
• Verzoekt het college de ruimte van regelingen maximaal te benutten. Er zouden meer 

mogelijkheden voor scholing vanuit de bijstand moeten komen.
• Schulphulpverlening: de Geldkrant was een succes. Waarom wordt dit niet herhaald?
• Initiatief gemeente Den Haag, fonds jongeren met schulden: wat vindt het college?
• Schuldhulp: een cursus budgettraining zou standaard moeten worden aangeboden.
• De datum van uitbetaling van de huurtoeslag: de gemeente kan met corporaties overleggen.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
• Is positief over de resultaten van het programma Werk en Inkomen.
• Het afhandelen van de aanvragen: het percentage dat binnen de termijn is afgehandeld, is 

gedaald. Dit pleit niet voor de aanpak van de wijkteams. Wat is de stand van zaken en wat 
gaat het college op korte termijn doen?

• Aanpak fraude: in hoeveel situaties is er ten onrechte gestopt met het betalen van de uitkering?
• Schuldhulpverlening: klopt het dat de verschuiving naar de wijkteams oorzaak van de 

problemen is?
• Het aantal startende ondernemers daalt: hoe kan de dalende trend worden gekeerd?
• Uitvoering handhavingsprogramma: er zijn tekortkomingen bij de Omgevingsdienst. Wat doet 

het college nog meer dan structureel overleggen?
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Mw. Chakor (GroenLinks):
• Bijstand op maat: de fractie hoopt op een goede uitkomst van de gesprekken met de 

staatssecretaris.
• Bijstand: het aantal mensen dat meedoet, moet blijven toenemen.
• Kosten bijzondere bijstand: spreker sluit zich aan bij de door anderen gestelde vragen.
• Arbeidsmarkt, de Social Return Award: kan de gemeente een leidende rol nemen om het 

personeelsbestand meer divers te maken?
• Jeugdwerkloosheid: de BOL-plekken lopen achter omdat die minder geliefd zijn. kunnen die 

plekken aantrekkelijker worden of tot BBL-plekken worden omgevormd?
• Spreker sluit zich aan bij de vragen van D66 over schuldhulpverlening.

Mw. Folkerts (GroenLinks):
• De stadsdistributie: wanneer komen de concrete projecten?
• Kwaliteit leefomgeving: kan de ambitie van 100% in 2016 worden gehaald?
• De Europese richtlijn voor energie: zijn de energieaudits uitgevoerd en beoordeeld?

Mw. Van Smeden (Student en Stad):
• Is tevreden over de aanpak en de resultaten in het programma Werk en Inkomen.
• Constateert dat de meeste doelstellingen eind 2015 zijn gehaald.
• Inkomen: het is goed dat de handhaving binnen de dienstverlening is geïntensiveerd.
• Afhandeltermijn: het is jammer dat niet alle aanvragen binnen de termijn zijn afgehandeld. De 

fractie roept het college op de verdeling van medewerkers meer kloppend te maken.
• Vertrek afgestudeerden uit Groningen: spreker hoopt dat het grote vertrekaandeel omlaag gaat.
• De stad moet zich blijven inzetten voor een gunstig vestigingsklimaat voor hoger opgeleiden.

Mw. Kuik (CDA):
• Programma economie: de overheid kan iets doen aan het investeringsklimaat. Daar zijn 

stappen gezet.
• Bij dit programma is het nog niet mogelijk om goed te kunnen terugkijken.
• Het programma gaat nauwelijks in op het onderwerp toegankelijkheid binnenstad. Het CDA 

komt samen met andere fracties met een initiatiefvoorstel.
Dhr. Bolle (CDA):

• Uitkering tijdig en rechtmatig verstrekken: werd het capaciteitsprobleem al in 2015 duidelijk? 
Zo ja, waarom werden geen maatregelen getroffen?

• Terugvorderingen door erfenissen: hoe kijkt de wethouder hier tegenaan?
• Fraudeonderzoek: heeft de wethouder al informatie over het goede voorbeeld in Steenwijk?
• De GKB: de druk op de GKB is hoog. Kan dit veranderen?

Mw. Van Geffen (PvdD):
• Is blij met de experimenten binnen de sociale zekerheid. Vertrouwen is belangrijk. 

Handhaving en verplichtingen moeten niet de boventoon voeren.
• Herkent het college de opvatting van een groep mensen die zeggen net buiten een regeling te 

vallen? Wat gebeurt hiermee?
• Er zijn goede indicatoren nodig om de effecten van het armoedebeleid te kunnen tonen.
• Waarom steekt de gemeente meer geld in Eurosonic en Noorderslag? Dit geld kan beter naar 

startende evenementen.
• Duurzaam ondernemen: de fractie ziet graag dat de verbetering zich doorzet.

Dhr. Vermuë (100% Groningen):
• Vindt het zorgelijk dat het aantal bijstandsaanvragen in 2015 is gestegen.
• Armoedebeleid: het rapport van de rekenkamercommissie moet nog worden meegenomen. in 

welke mate is het beleid effectief?
• De aanvraagtermijn: spreker sluit zich aan bij de woordvoering van de SP.
• Economie: de gemeente moet de goede randvoorwaarden scheppen. Het afhandelen van 

vergunningaanvragen binnen de termijn moet beter.
•

Wethouder Van der Schaaf:
• Arbeidsmarktbeleid, de 50-plussers: in de contacten met werkgevers is de gemeente erg actief.
• Garantiebanen: het bedrijfsleven doet het goed. De gemeente ligt op schema. De overheid in 

de arbeidsmarktregio als geheel loopt achter.
• De BBL is geliefder dan de BOL. In de begroting zullen andere getallen worden opgenomen.
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• Motie Werken in Duitsland: de gemeente heeft samenwerkingsverbanden. Duitse werkgevers 
zijn uitgenodigd voor beurzen. Er vindt overleg plaats om de banden te versterken. De stad 
versterkt de lobby om ervoor te zorgen dat landelijke regelgeving meer wordt 
gelijkgeschakeld.

• Versterken lokale economie en werkgelegenheid bij projecten: dit gebeurt via social return en 
het uitvoeren van werken door lokale bedrijven. Verder is er de Ringwegacademie.

Wethouder Van Keulen:
• Zegt dat de economie het in de stad goed doet.
• De nieuwe aanpak betekent vooral het inschakelen van ondernemers bij het beleid.
• Effecten van De Rode Loper: het is moeilijk te zeggen of bepaalde effecten aan De Rode 

Loper kunnen worden toegeschreven. Bij de vestiging van IBM speelde de gemeente een 
belangrijke rol.

• Hudson Bay: de gemeente is niet direct betrokken. De wethouder is optimistisch.
• De samenwerking tussen de unit Werk en het accountmanagement EZ: het kan nog beter. Het 

heeft de volle aandacht.
• Oostwand Grote Markt: de gemeente is nauw betrokken. De commissie wordt geïnformeerd 

zodra er meer nieuws is.
• ODG: er komt een verbeterplan. De controles moeten worden uitgevoerd en er komt extra 

inzet.
• Stadsdistributie: de concrete projecten worden voor de zomer bekend.
• Doorlooptijd vergunningen: dit moet worden verbeterd.
• De gemeente brengt de startups onder de aandacht van het mkb.
• Vertrekkende afgestudeerden: de gemeente spant zich in om hen in de stad te houden.
• De diversiteit award: de wethouder kaart dit aan bij het VNO.
• G-Kwadraat: in bijlage 7 staat een overzicht met projecten.
• De vraag van GroenLinks over de energieaudits in het kader van een Europese richtlijn: de 

wethouder komt erop terug.
Wethouder Gijsbertsen:

• Zegt dat er goede resultaten zijn maar dat de opgave voor de onderkant van de arbeidsmarkt 
groot blijft.

• In de komende motiebrief wordt een aantal vragen gedetailleerd beantwoord.
• De afhandelingstermijn van aanvragen: binnen de organisatie vinden vele veranderingen 

plaats. De opgave was het sociaal domein te reorganiseren en gebiedsgericht te gaan werken. 
Pas eind van het jaar werd bekend hoe het stond met de afhandelingstermijn. De 89% moet 
omhoog.

• Schuldhulpverlening heeft een extra fte gekregen.
• Nieuw beschut werken: de gemeente heeft de laatste anderhalf jaar veel inspanningen verricht 

en overlegd met de PrO/VSO-scholen en het UWV. In september vindt opnieuw discussie 
plaats met de raad.

• Onrechtmatige uitkeringen: de gemeente heeft een inhaalslag gemaakt. De stad richt zich nu 
op preventie, de exercitie met B&A wordt niet nog een keer gedaan.

• Scholing: de oorzaken van de vrijval van middelen in 2015 zijn hersteld. Voor 2016 is geld 
gereserveerd voor scholing in het P-budget. De wethouder verwacht geen vrijval in de omvang 
van 2015.

• Beschermingsbewind: de toelating is vanwege wettelijke maatregelen verbreed. De wethouder 
heeft aandacht voor de dienstverlening door commerciële clubs.

• De zinsnede over erfenissen: dit had betrekking op een incidenteel effect.
• Uitstroom en werkervaringsplekken: er is niet voor iedereen direct een baan. Geprobeerd 

wordt de mensen actief te houden.
• De experimenten: de wethouder blijft optimistisch. Als het niet lukt, worden nieuwe wegen 

bewandeld.
• Schuldhulp: de complexiteit van de schulden neemt toe.
• Toename gebruik inkomensvoorzieningen: dit is niet direct te verklaren.
• Aanpak Almere: de stad heeft deze aanpak verlaten. Bekeken wordt hoe vat op externe 

partijen kan worden verkregen bij beschermingsbewind. Bedoeling is beschermingsbewind in 
beheer van de gemeente te krijgen.
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• Gas, water en licht kan vanuit de uitkering worden uitbetaald. Dit is een van de toezeggingen 
in de collegebrief.

• De Geldkrant was een eenmalige actie van het Nibud.
• De budgetteringscursus is beschikbaar maar hoeft volgens het college niet verplicht te worden 

gesteld.
• De vraag over het onterecht stopzetten van een uitkering kan het beste bij de 

begrotingsbehandeling aan de orde komen. Het gaat over de gewenste sturingsinformatie. Het 
college wil indicatoren vaststellen voor het gehele beleid.

De voorzitter sluit de vergadering om 15.00 uur.


